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MUISTIO 
Karvianjoki –ryhmä 
1. kokous 
 
Aika: Tiistai 28.11.2006 kello 13.05-15.15 
Paikka: Kankaanpään kaupungintalo, Kuninkaanlähteenkatu 12 38700 Kankaanpää 
 
 
1. Avaus  
 
Erkki Liimu toivotti osallistujat tervetulleiksi ja painotti Karvianjoen vesistön tarvitsevat hoitoa. Alueen asuk-
kaat ovat olleet hyvin aktiivisia vesistöasioissa ja jatkossa toivotaan yhä enemmän Lounais-Suomen ympä-
ristökeskuksen sekä kuntien rahoitusta kunnostushankkeille. Elina Joensuu avasi kokouksen ja todettiin, että 
kysymyksessä on SATAVESI-ohjelman uuden toimikauden 2007-2013 vesistöalueittaiseen toimintaan pe-
rustuvan Karvianjoki-ryhmän 1. kokous. 
 
2. Järjestäytyminen 
 
Ryhmään ilmoittautuneet jäsenet esittäytyivät. Jäsenlista on muistion liitteenä 1. Todettiin, että ohjausryhmä 
on kutsunut ryhmän puheenjohtajaksi Kari Ranta-ahon ja 1. kokouksen sihteeriksi Elina Joensuun. Ryh-
mä valitsi varapuheenjohtajaksi Juha Vanhapaaston.  
 
3. Ryhmän tarkoitus 
  
Elina Joensuu esitteli uudistuvan SATAVESI-organisaation, ryhmän tarkoituksen ja toiminnan sekä laaditta-
van kehittämisohjelman merkityksen: 
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Ryhmän tarkoitus 
 

• päätehtävänä vesien hoidon ja käytön kehittäminen toiminta-alueilla, ympäristön tilan ja käyttömah-
dollisuuksien kokonaisuus tärkeä! 

• mukana kunkin vesistöalueen toimijat  
• pohtii vesienhoidon tilannetta ja keinoja sekä haasteiden ja toimenpiteiden painopisteitä ja tekee 

priorisointeja 
• miettii myös miten erilaisia vesistöjen käyttöön liittyviä intressejä voitaisiin sovittaa yhteen  
• pyrkii hankkeistamaan keskeiset tarpeet konkreettisiksi projekteiksi. 

 
Ryhmän järjestäytyminen 

 
• ohjausryhmä on kutsunut puheenjohtajan 
• ryhmä valitsee varapuheenjohtajan 
• sihteeri ympäristökeskuksesta. 

 
Ryhmän toiminta 
 

• osallistuminen kaikille avointa 
• ryhmä täydentää itse itseään  
• ryhmä sopii erikseen kokous- ym. käytännöistä  
• tavoitteena neljä kokoontumista vuoden 2007 aikana 
• alueisiin tutustuminen  
• työn tuloksena vesistöalueen kehittämisohjelma. 

 
 

 
 
4. Ryhmän toimintatavat 
 
Elina Joensuu esitteli ehdotuksen vuoden 2007 alustavaksi työsuunnitelmaksi ja se hyväksyttiin: 
 
I kokous 

• helmikuussa 2007 
• lyhyt johdatus vesistöalueen ominaisuuksiin 
• kehittämisohjelmien rakenteen ja sisällön luonnostelu  
• käydään läpi kyseistä vesistöaluekokonaisuutta koskevia erityiskysymyksiä, intressejä ja painopistei-

tä  
• aloitetaan vesistöalueiden kohteiden ja toimintatarpeiden kirjaaminen 

 
Ekskursio 
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• tutustumisretki vesistöalueeseen 
 
 
II kokous 

• huhti-toukokuussa 2007 
• käydään läpi "sähköpostiringiltä" saatu palaute liittyen I kokouksen tuotokseen 
• jatketaan kehittämisohjelma-luonnoksen laatimista täydentämällä kehittämistavoitteiden alle toimen-

pidevaihtoehtoja ja esityksiä ryhmässä sovitulla tavalla, esim. keskeisimmistä kysymyksistä  alkaen 
• tunnistetaan ja kirjataan ylös mahdolliset ristiriitaisuudet, jotka vaativat lisäselvittelyä 

 
III kokous 

• syys-lokakuussa 2007 
• käydään läpi "sähköpostiringiltä" saatu palaute liittyen II kokouksen tuotokseen 
• jatketaan kehittämisohjelma-luonnoksen laatimista II kokouksen tapaan 
• kootaan alueelliset kunnostustarpeet 

 
Yleisötilaisuus 

• III ja IV kokouksen välissä yleisötilaisuus tai vastaava, jossa keskusteluun voivat osallistua nekin, 
jotka eivät voi/halua osallistua ryhmän kokoustyöskentelyyn  

 
IV kokous 

• joulukuussa 2007 
• käydään läpi "sähköpostiringiltä" ja mahdollisista yleisötilaisuuksista saatu palaute 
• viilataan ja viimeistellään kehittämisohjelma-luonnosta 
• koostetaan alueellisista kunnostus- ja kehittämistarpeista hanke-esityksiä 
• priorisoidaan kehittämisohjelmaan sisältyviä kehittämistarpeita ja toimenpiteitä sekä hanke-esityksiä 
• valmistellaan kehittämisohjelmien toteutusta 2008 → 

 
Todettiin, että kokouksiin voidaan ottaa käsiteltäviksi esimerkiksi alaryhmien valmistelemia teemoja ja niiden 
yhteydessä voidaan tehdä "miniekskursioita". Ekskursiokohteiksi ehdotettiin aluksi Noormarkunjoen vesitilan-
teeseen tutustuminen sekä Ahlaistenjokeen tutustuminen. 
 
Todettiin, että ryhmän jäsenet ovat nyt 1. kokoukseen ilmoittautuneet. Ryhmän on vielä täydennettävä itse-
ään kattavammaksi ja jäsenillä on vastuu tarvittavien henkilöiden rekrytoimisesta. Ehdotuksia rekrytoitavis-
ta organisaatioista ja henkilöistä yhteystietoineen voi osoittaa kari.ranta-aho@te-keskus.fi ja   
elina.joensuu@ymparisto.fi.  
 
5. Vesistöalueen esittely 
 
Heli Perttula esitti yleiskatsauksen Karvianjoen vesistöalueesta. Katsaus on muistion liitteenä 2. 
 
Useissa puheenvuoroissa kosketeltiin Karvianjoen alueen erilaisia hankkeita ja kehittämistarpeita: esimer-
kiksi Eteläjoen umpeenkasvua, jokivarren maanviljelyä ja Kyrönjoki Oy:n vedenottohanketta. Todettiin, että 
asiat otetaan tarkemmin esille seuraavissa työkokouksissa.  
 
6. Ajankohtaisia hankkeita vesistöalueella 
 
Olli Madekivi kertoi, että Lounais-Suomen ympäristökeskus on käynnistämässä laajaa yhteistyötä tavoittele-
van Karvianjoen kunnostusohjelman 2007-2015, jonka alkuvaiheessa tuotetaan mallinnustyökalut alueen 
säännöstelyn ja vedenlaadun kehittämiseksi. Lisäksi maa- ja metsätalousministeriö sekä ympäristökeskus 
ovat neuvotelleet monivuotisen koko vesistöalueen kattavan säännöstelyn suunnitteluhankkeen aloit-
tamisesta.  
 
Elina Joensuu ja Mika Marttunen kertoivat Karvianjoen alueelle suunnitellusta vuorovaikutteisen suunnittelun 
kehittämishankkeesta, jolle on haettu rahoitusta vuodelle 2007. Hankkeen yhtenä tavoitteena on työstää 
vesistöalueen kehittämisohjelmaa avoimen ja tehokkaan yhteistyön menetelmin. Vastaavasta Suomen 
ympäristökeskuksella on kokemusta parinkymmenen laajan hankkeen osalta – muun muassa Kemijoen 
säännöstelyn yhteydessä.  Hankeen toisena tavoitteena on tuottaa alueelle paikkatietotyökalu Karvianjoki-
GIS, jossa aluksi keskitytään hydrologian ja vedenlaadun tarkasteluun.  
 
Näiden EU-hankkeiden tuella pyritään käynnistämään pitkäjänteinen vesistöalueen kehittämistyö, kun Eu-
roopan Unionin LIFE-rahoitusvälineelle vuosina 2004 ja 2005 tehty rahoitushakemus ei menestynyt. Lisäksi 
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on tarkoitus käynnistää muita hankkeita uusien EU-ohjelmakausien rahoitusten tultua käyttöön – käy-
tännössä ilmeisesti vuodesta 2008 lähtien. 
  
Kari Ranta-aho muistutti, että alueelle on myös suunniteltu useita uusia kalataloudellisia kunnostuksia, 
joihin saadaan rahoitus suoraan valtion budjetista. 
 
Lisäksi todettiin vesistöalueella toteutetun ja olevan käynnissä lukuisia hankkeita ja vireillä useita aloitteita. 
Alueen "vesien käytön ja käyttämättömyyden" intressit on sovitettava yhteen ja eri tahojen yhteistoimintaa 
edistettävä.  
 
7. Kehittämisohjelma 
 
Elina Joensuu esitteli ehdotuksen vesistöalueen kehittämisohjelman alustavaksi sisältörungoksi ja se 
hyväksyttiin täydennyksin: 
 
1. Vesien tila 
      - Ongelmat: 
 - Esim. rehevöityminen, happikato, sisäinen kuormitus, happamoituminen,  
   umpeenkasvu, mataloituminen…. 
      - Vesistökuormitus: 
       - Pistekuormitus (yhdyskunnat, teollisuus, kalankasvatus, turvetuotanto) 
 - Hajakuormitus (maa- ja metsätalous, haja- ja loma-asutus, laskeuma)  
      - Haitalliset aineet, pilaantuneet maa-alueet 
      → Kehittämistarpeet 
 
2. Vesien käyttö 
      - Virkistyskäyttö 
      - Kalatalous ja raputalous  
      - Vesihuolto, vedenotto 
      - Vesiliikenne 
      - Matkailu 
      - Energiatalous 
      - Metsästys 
      - Eri käyttöintressien yhteensovittaminen 
      → Kehittämistarpeet 
 
3. Vesistöön rakentaminen ja säännöstely 
      - Kalojen nousuesteet 
      - Säännöstely 
      - Vesistöjen muu rakentaminen (esim. ojitukset, perkaukset, pengerrykset…) 
      - Tulvat ja kuivuus 
      → Kehittämistarpeet 
 
4. Luonto- ja kulttuuriympäristö 
      - Monimuotoisuus 
      - Piisami, euroopanmajava ja jokihelmisimpukka 
      - Kulttuurimaisema 
      → Kehittämistarpeet 
 
5. Muut 
      - Osallistumismahdollisuudet 
      - Tiedotus, koulutus 
      - Rahoitusmahdollisuudet 
      - Ym. 
 
8. Seuraavat kokoukset 
 
Seuraavat kokoukset ovat   

• perjantaina 09.02.2006 kello 09.30 Noormarkussa 
• torstaina 03.05.2006 Karviassa. 

 
Kuntien toivotaan kokouksissa esittävän omat konkreettiset vesistöihin kytkeytyvät ympäristö- ja elinkeinota-
voitteensa. 
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Todettiin vielä, että koska Karvianjoen vesistöalueella on toteutumassa vuoden 2007 aikana vuorovaikutteis-
ta suunnittelua edistävä pilottihanke, ryhmän kokous- ja muita toimintatapoja voi olla tarpeen vielä kehittää 
alustavasti suunnitellusta. 
 
9. Mahdolliset muut asiat 
 
Terttu Saukko kertoi Ahlaisissa järjestettävästä jokiluentosarjasta. 
  
10. Päätös 
 
Puheenjohtaja päätti kokouksen. 
 
 
 
Muistion laati 
 
Elina Joensuu 
Koordinaattori 


